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TISZ FELT ELNÖK ASSZONY!

A Házszabály 118. §-a alapján bejelentem, hogy kérdést kívánok feltenni

Dr. Rácz Jenő
egészségügyi miniszterhez

Milyen lépéseket tett a tárca a Dr. Lenkei Gábor könyvében is jelfett problémák kezelése, a betegségek
minél hatékonyabb megeláZése és agyógysZerfggyasZtás csökkentése érdekében?

címmel.

Az elmúlt években Magyarországon növekvő mértékben került az emberek érdeklődésének
középpontjába egészségük megőrzésének ügye . Újabban egyre többen hiszik azt, hogy
nemcsak saját maguknak és családjuknak, de tágabb környezetüknek is tartoznak azzal,
hogy egészségesen próbálnak élni . Sportolnak, figyelnek a helyes táplálkozásra, részt
vesznek a korszerű orvostudomány által biztosított szűréseken, betartják az orvosok
utasításait és szükség esetén beszedik az előírt, de egyre drágább gyógyszeradagokat. Az
orvostudományban és a gyógyszerekben való hit természetesen sohasem volt töretlen, de
különösen napjainkban tapasztalható, hogy növekednek az aggodalmak elsősorban az
egyre drágább gyógyszerhatóanyagok és azok előállítói vonatkozásában .

Ezek sorába illik Dr. Lenkei Gábor Cenzúrázott egészség (A betegség-ipar futószalagján)
címmel 2003-ban megjelentetett könyve. Dr. Lenkei Gábor 2005. február 10. napján az
általa írt könyvben megfogalmazottakról nyilatkozott a jászberényi Trió Rádió
szerkesztőjének Agócs Tibornak . A riport elhangzását követően többen megkerestek, mint
országgyűlési képviselőt. Voltak, akik feltétel nélkül elfogadták Dr . Lenkei Gábor állításait,
mások kételkedtek abban . Közös volt azonban az a vélemény, hogy a gyógyszeripar
féktelen profitéhségének gátat kell szabni .

Dr. Lenkei Gábor egyik állítása is ezzel függ össze, miszerint a gyógyszeripar a Föld
második legnagyobb „biznisze" a fegyvergyártást követően, a haszonkulcsot illetően
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viszont az első, ennek megfelelően nem érdeke a betegségek megelőzése, de érdeke a
gyógyszerfogyasztás növelése és az orvostudománynak ilyen irányba történő terelése .

Dr. Lenkei Gábor könyve számos megállapítást tartalmaz még, többek között a
következőt : „Több ország határozott döntést hozott arról, hogy kivonja magát a
gyógyszerlobbi fennhatósága alól és új egészségügyi programot indít, amely a megelőzésre
összpontosít."

A fentiek okán tisztelettel kérdezem Miniszter Urat :

Milyen lépéseket tett a tárca a Dr. Lenkei Gábor könyvében is jelzett problémák kezelése, a
betegségek minél hatékonyabb megelőzése és a gyógyszerfogyasztás csökkentése
érdekében?

Várom Miniszter úr megtisztelő válaszát!

Jászberény, 2005 . február 16 .
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